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Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7. Informacja o organizacji roku szkolnego 2008/2009 przedstawiona przez 

dyrektorów szkół z terenu gminy. 
8. Zapytania i interpelacje. 
9. Uchwały: 
a. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu 

nieograniczonego ustnego działki nr 96 o powierzchni 0,42ha połoŜonej w 
Gnojewie. 

b. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie na rok 2008 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Miłoradzu. 

c. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zasad sprawienia pogrzebu przez 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Miłoradzu. 

d. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Miłoradzu. 

e. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy wozu asenizacyjnego 
PN 20 rok produkcji 1989 i przyczepy cięŜarowej D-47A rok produkcji 1981 
w drodze przetargu nieograniczonego ustnego. 

f. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku na sfinansowanie wydatków związanych z inwestycją „Remont 
odŜelaziaczy w hydroforni Miłoradz”. 

g. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej w 
roku 2008 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

h. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 
roku 2008 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

i. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 
2008 (zmiana IV). 

j. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały 
Nr XIV/95/07 z dnia 15 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Miłoradz na rok 2008 (zmiana III).  

k. Nr XVIII/ /08  - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 
roku 2009 przez Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
11. Wolne wnioski i oświadczenia. 
12. Zakończenie obrad.          
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Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XVIII Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości, 
Sołtysów i pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 
do protokołu), stwierdziła na podstawie listy obecności radnych prawomocność 
obrad – na stan 15 radnych udział w posiedzeniu bierze 14 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XVIII Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poprosił o przyjęcie do porządku obrad  
projektu uchwały: 
� w sprawie: przystąpienia Gminy Miłoradz do projektu pn. „Cyfrowo 

połączeni – e-Inclusion na terenie Miasta Malborka i Gminy Miłoradz”. 
Wyjaśnił, Ŝe przedsięwzięcie jest przedmiotem wniosku aplikacyjnego do 
Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka. Działanie 8.3 
przygotowywane jest wspólnie przez z Miastem Malbork oraz Stowarzyszeniem 
MIT - organizacjami występującymi w roli Partnerów projektu. Celem ogólnym 
projektu jest zapewnienie dostępu do Internetu dla 100 gospodarstw domowych 
z terenu miasta Malborka (60) i gminy wiejskiej Miłoradz (40), w których 
zamieszkują osoby zagroŜone wykluczeniem cyfrowym z powodu trudnej 
sytuacji materialnej lub niepełnosprawności.  
Planowany czas realizacji przedsięwzięcia to lata 2009-2012. Partnerzy muszą 
wnieść wkład własny na poczet realizacji projektu w wysokości 15% wartości 
projektu. Wartość zadania Gminy Miejskiej Malbork wynosi 619.530,00 zł, 
zatem wkład własny wymagający zabezpieczenia to 92.929,50 zł.  
PowyŜsza Uchwała intencyjna pozwoli na złoŜenie wniosku aplikacyjnego na 
realizację niniejszego przedsięwzięcia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poddała pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Tadeusza Bilińskiego o 
dodanie ww. uchwały do porządku obrad.  
 
Wniosek Wójta Gminy Pana Tadeusza Bilińskiego w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem porządku obrad z 
proponowaną zmianą, dopisanie projektu uchwały w punkcie 9, podpunkcie „l” 
(w sprawie: przystąpienia Gminy Miłoradz do projektu pn. „Cyfrowo połączeni 
– e-Inclusion na terenie Miasta Malborka i Gminy Miłoradz”). 
 
Porządek obrad z proponowaną zmianą w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej  
XVII Sesji.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XVII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w dniach 17 - 21 lipca przybyła do naszej 
gminy delegacja z Neustadt, uczestniczyła w rozmowach i spotkaniach, które 
miały na celu zacieśnienie współpracy. 
Dnia 28 lipca odbyło się spotkanie z prezesem zarządu spółki EPA, która 
organizuje proces inwestycyjny elektrowni wiatrowych na naszym terenie. 
Firma EPA przedstawiła wstępny harmonogram prac, z którego wynika, Ŝe 
pierwsze elektrownie wiatrowe powstaną na przełomie 2009 i 2010 roku. 
W dniu 20 sierpnia odbyło się posiedzenie konwentu przewodniczących rady 
gminy, omawiano projekty uchwał oraz sprawy bieŜące. 
Dnia 21 sierpnia reprezentowała Gminę Miłoradz na rozdaniu nagród w 
konkursie „Piękna Wieś”, w powiecie I miejsce zajęło sołectwo Stara 
Kościelnica i przeszło do etapu wojewódzkiego, na którym zdobyło                              
I wyróŜnienie Marszałka Województwa Pomorskiego. 
Ponadto 27 sierpnia odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół, na którym 
omówiono przygotowanie do roku szkolnego, a następnie w szkole odbyło się 
podsumowanie projektu pn. "Bawimy się poznając okolicę - wypoczynek letni 
dla dzieci z terenu powiatu malborskiego" finansowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, na którym obecna była Marszałek Województwa 
Pomorskiego Pani Krystyna Pajura oraz wójtowie z Powiatu Malborskiego. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami. Poinformował, Ŝe 30 
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lipca rozpoczęła się kontrola Urzędu Gminy przez pracownika Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku. Kontrola ma trwać do 5 grudnia.  
Został złoŜony wniosek przez powiat do RPO w sprawie drogi powiatowej od 
skrzyŜowania z drogą krajową nr 22 przez Starą Kościelnicę do Miłoradza o 
długości 4,4km.  
ZłoŜony wniosek do RPO w sprawie kanalizacji Pogorzałej Wsi przeszedł 
wstępną weryfikację i obecnie jest prowadzona analiza ekonomiczna 
projektowanej inwestycji. 
Podsumował projekt pn. "Bawimy się poznając okolicę - wypoczynek letni dla 
dzieci z terenu powiatu malborskiego", z którego bardzo zadowolone były dzieci 
oraz rodzice. Dzieci miały zapewnione w tym czasie wyŜywienie, a takŜe 
organizowane były wycieczki. Stwierdził, Ŝe jeŜeli będą istniały moŜliwości 
zorganizowania takiego wypoczynku dla dzieci w przyszłym roku to 
zorganizuje się wypoczynek dla dzieci.  
Poinformował, Ŝe w okresie letnim przeprowadzono remonty w szkołach. W 
Miłoradzu został wyremontowany dach oraz wymieniono posadzki. 
Stwierdził, Ŝe Gminie Miłoradz przyznano 100 tys. zł na mieszkania socjalne. 
Obecnie oczekujemy na przesłanie podpisanej umowy z Warszawy. 
Poinformował, Ŝe w dniach 10-12 września odwiedzi nasz powiat delegacja  
ukraińska ze Starego Krymu. Nasza gmina przez ten okres będzie opiekować się 
jednym delegatem, który wskaŜe nam gminę partnerską z Ukrainy. 
Zaprosił radnych na doŜynki wojewódzkie, które mają się odbyć 13 września w 
Starym Polu. 
 
Ad. 7 
Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Miłoradzu Pani GraŜyna 
Sadowska poinformowała, Ŝe w okresie wakacji przeprowadzono remont dachu, 
ponadto wyremontowano łazienki (zgodnie z zaleceniami Sanepid), 
wymalowano korytarz szkolny i kuchnię oraz wymieniono instalację elektryczną 
w sali komputerowej.  
Stwierdziła, Ŝe do przedszkola do grupy 6-ciolatków przyjęto 27 dzieci, a do 
grupy młodszej 25 dzieci. Jak wyjaśniła jest to maksymalna ilość dzieci jaka 
moŜe być w grupie. W grupie 6-ciolatków jest dwoje dzieci spoza obwodu 
Miłoradza i jeŜeli kuratorium nie wyrazi zgody na ich uczęszczanie do 
Miłoradza będą musiały dzieci przejść do oddziału w Kończewicach. 
W nowym roku szkolnym zostały zatrudnione trzy nowe pracownice, w tym: 
główna księgowa, intendentka i pracownik obsługi świetlicy. Dotychczasowa 
główna księgowa zmieniła miejsce zamieszkania, a intendentka przeszła na 
emeryturę.  
 
Radny Pan Zbigniew Kaszuba zapytał się czy moŜna powiększyć lub 
przystosować inne pomieszczenia dla przedszkolaków. 
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Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Miłoradzu Pani GraŜyna 
Sadowska poinformowała, Ŝe prace naleŜałoby przeprowadzić w okresie 
wakacji. Sale w przedszkolu są przystosowane na 25 dzieci, a tworzenie 
następnej grupy jest zbyteczne, gdyŜ nie ma takiej ilości dzieci, które 
stworzyłyby kolejną grupę. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kończewicach Pan Sławomir Zirra 
poinformował, Ŝe szkoła jest przygotowana do nowego roku szkolnego. Jedyną 
bolączką jest mała liczba dzieci w klasie pierwszej -  jest tam 13 dzieci. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał się jakie 
prace remontowe naleŜy wykonać w najbliŜszym czasie w szkole w 
Kończewicach. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kończewicach Pan Sławomir Zirra 
poinformował, Ŝe naleŜy przeprowadzić gruntowny remont dachu, ocieplenie 
budynku oraz remont toalet. 
 
Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Miłoradzu Pan Krzysztof 
śołędziewski stwierdził, Ŝe szkoła jest w pełni przygotowana do nowego roku 
szkolnego. Poinformował, Ŝe ubiegłoroczni absolwenci napisali bardzo dobrze 
egzamin gimnazjalny i mogli bez problemów wybrać sobie wymarzone szkoły 
średnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska podziękowała dyrektorom za informację o stanie szkół w roku 
szkolnym 2008/2009. 
 
Ad. 8 
Radna Pani Małgorzata Kielar poprosiła o udzielenie informacji, czy w tym 
roku będzie zrobiona droga przez wał w Pogorzałej Wsi oraz poinformowała, Ŝe 
był kłopot z autobusami dowoŜącymi dzieci do szkół. 
 
Sołtys Starej Kościelnicy Pan Krzysztof Topór w imieniu mieszkańców 
poprosił, jeŜeli to moŜliwe, aby koło zatoczki przy drodze gminnej umieścić 
znak ograniczający tonaŜ pojazdów tam parkujących. 
 
Sołtys Starej Wisły Pan Karol Kurek zapytał się, czy istnieje moŜliwość 
wprowadzenia autobusu do Starej Wisły, który dowoziłby młodzieŜ 
uczęszczającą do szkół średnich w Tczewie. 
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Ad. 9 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu nieograniczonego 
ustnego działki nr 96 o powierzchni 0,42ha połoŜonej w Gnojewie. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Wyraził opinię, Ŝe to jest duŜa działka i szkoda byłoby taki duŜy obszar 
sprzedać, zasugerował, czy nie lepiej byłoby podzielić tej działki i sprzedać 
działkę o mniejszej powierzchni. 
 
Radny Pan Arkadiusz Skorek poinformował, Ŝe po podziale tej działki 
naleŜałoby wydzielić i zrobić drogę dojazdową do tych działek.  
Poprosił radnych, aby część środków finansowych, które będą po sprzedaŜy 
działki przeznaczyć na sołectwo Gnojewo. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie ww. projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XVIII/134/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie sprzedaŜy w drodze przetargu nieograniczonego ustnego 
działki nr 96 o powierzchni 0,42ha połoŜonej w Gnojewie w głosowaniu 
jawnym została przyjęta 8 głosami za, 4 głosami przeciw i 2 głosami 
wstrzymującymi się. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie na rok 2008 Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Miłoradzu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Mirosława 
Lampkowska wyjaśniła, Ŝe zmiana jest wymuszona pobieraniem przez sąd 
stałej opłaty za złoŜony wniosek w sprawie skierowania na leczenie odwykowe, 
obecnie opłata wynosi 40zł za jeden wniosek.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/135/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zmian w budŜecie na rok 2008 Gminnej Komisji 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Miłoradzu w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zasad sprawienia pogrzebu przez Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Miłoradzu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/136/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zasad sprawienia pogrzebu przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Miłoradzu w głosowaniu jawnym została przyj ęta 
jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Miłoradzu. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/137/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Miłoradzu w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy wozu asenizacyjnego PN 20 rok produkcji 
1989 i przyczepy cięŜarowej D-47A rok produkcji 1981 w drodze przetargu 
nieograniczonego ustnego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/138/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie sprzedaŜy wozu asenizacyjnego PN 20 rok produkcji 1989 i 
przyczepy cięŜarowej D-47A rok produkcji 1981 w drodze przetargu 
nieograniczonego ustnego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie 
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wydatków związanych z inwestycją „Remont odŜelaziaczy w hydroforni 
Miłoradz”.  
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/139/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zaciągnięcia poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na sfinansowanie wydatków 
związanych z inwestycją „Remont odŜelaziaczy w hydroforni Miłoradz” w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej w roku 2008 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/140/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie udzielenia dotacji celowej w roku 2008 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
Poinformował, Ŝe projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
komisji Rady Gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/141/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2008 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
13 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana IV). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik  
ZłoŜyła wniosek formalny o dopisanie w rozdziale 01095 – Pozostała 
działalność zwiększenia planu dochodów bieŜących o kwotę 5.000zł - pomoc 
finansowa w ramach konkursu Piękna Wieś 2008 i jednocześnie zwiększenia 
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planu wydatków bieŜących o w/w z przeznaczeniem na zakup sprzętu 
nagłaśniającego do świetlicy wiejskiej w Starej Kościenicy. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem wniosku zgłoszonym przez Skarbnik Gminy Panią 
Marzenę Jendernalik. 
 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie omówiła zmiany w budŜecie: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01010 – Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi zwiększa się 
plan wydatków majątkowych o kwotę 50.000zł z przeznaczeniem na remont 
odŜelaziacza w hydroforni Miłoradz. 
TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zmniejsza się plan dochodów o 
kwotę 35.000zł. 
GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
W rozdziale 70004 – RóŜne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej 
zwiększa się plan dochodów z tytułu najmu i dzierŜawy składników 
majątkowych o kwotę 16.000zł. 
W rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami zwiększa się 
plan dochodów z tytułu najmu i dzierŜawy składników majątkowych o kwotę 
10.000zł. W dziale tym równieŜ zmniejsza się plan wydatków majątkowych o 
kwotę 50.000zł. 
DZIAŁALNO ŚC USŁUGOWA 
W rozdziale 71004 – Plany zagospodarowania przestrzennego zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 3.600zł z przeznaczeniem na udzielenie dotacji 
celowej dla powiatu malborskiego na pełnieni funkcji organu doradczego Wójta 
Powiatowej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan dochodów o kwotę 
2.700zł, w tym pozostałe odsetki o kwotę 2.000zł i wpływy z róŜnych 
dochodów o kwotę 700zł. 
BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE I OCHRONA PRZECIWPOśAROWA 
W rozdziale 75421 – Zarządzanie kryzysowe zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 8.205zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 
funkcjonowania Centrum Zarządzania Kryzysowego w powiecie malborskim. 
DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH, OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD 
INNYCH JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH OSOBOWOSCI PRAWNEJ 
ORAZ WYDATKI ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 
W rozdziale 75601 – Wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych 
zwiększa się plan dochodów z tytułu podatku od działalności gospodarczej o 
kwotę 1.300zł. 
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W rozdziale 75616 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
spadków i darowizn, podatku od czynności cywilnoprawnych oraz podatków i 
opłat lokalnych od osób fizycznych zwiększa się plan dochodów o kwotę 
8.600zł, w tym: podatek od spadków i darowizn o kwotę 1.600zł, podatek od 
czynności cywilnoprawnych o kwotę 7.000zł. 
RÓśNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe zmniejsza się plan rezerwy 
celowej na realizację zadań własnych dotyczących zarządzania kryzysowego o 
kwotę 8.205zł. 
W rozdziale 75862 – Program Operacyjny Kapitał Ludzki zmniejsza się plan 
dochodów o kwotę 100.000zł, w tym: na realizację projektu „Edukacja po przez 
czerpanie pozytywnych wzorców – Błogosławiona Dorota z Mątw Wielkich” w 
kwocie 50.000zł i „Bawimy się poznając okolicę – wyprawa letnia dla dzieci z 
powiatu Malborskiego” w kwocie 50.000zł. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80101 – w Szkole Podstawowej w Miłoradzu zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o kwotę 950zł z przeznaczeniem na zakup znaczków 
pocztowych i prowizji bankowych. W Szkole Podstawowej w Kończewicach 
zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia o kwotę 4.331zł, jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków bieŜących na zakup materiałów biurowych, druków 
o kwotę 1.807zł, na dokonanie odpisu na ZFŚS o kwotę 457zł. 
W rozdziale 80103 – Oddziały przedszkole w szkołach podstawowych 
zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia o kwotę 82zł i jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków o w/w kwotę z przeznaczeniem na dokonanie 
odpisu na ZFŚS. 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zmniejsza się plan wydatków na 
wynagrodzenia o kwotę 950zł. 
W rozdziale 80195 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 2.067zł z przeznaczeniem na dokonanie odpisu na ZFŚS. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85295 – Pozostała działalność zmniejsza się plan dochodów o 
kwotę 12.000zł i jednocześnie zmniejsza się plan wydatków bieŜących o kwotę 
115.000zł. 
W dziale tym równieŜ zwiększa się plan dochodów bieŜących o kwotę 
100.000zł – dotacja celowa otrzymana z budŜetu na realizację zadania z zakresu 
pomocy społecznej i integracji społecznej w ramach programu „Aktywne formy 
przeciwdziałania i wykluczeniu społecznemu” i jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieŜących o w/w kwotę oraz plan wydatków majątkowych o kwotę 
50.000zł na realizację tego zadania. 
POZOSTAŁE ZADANIA W ZAKRESIE POLITYKI SPOŁECZNEJ 
W rozdziale 85395 – Pozostała działalność zwiększa się plan dochodów o kwotę 
112.000zł, w tym: na realizację projektu „Edukacja po przez czerpanie 
pozytywnych wzorców – Błogosławiona Dorota z Mątw Wielkich” w kwocie 
50.000zł i „Bawimy się poznając okolicę – wyprawa letnia dla dzieci z powiatu 
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Malborskiego” w kwocie 62.000zł i jednocześnie zwiększa się plan wydatków 
bieŜących o kwotę 115.000zł, w tym: na realizację projektu „Edukacja po przez 
czerpanie pozytywnych wzorców – Błogosławiona Dorota z Mątw Wielkich” w 
kwocie 50.000zł i „Bawimy się poznając okolicę – wyprawa letnia dla dzieci z 
powiatu Malborskiego” w kwocie 65.000zł. 
EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
W rozdziale 85401 – w Świetlicy szkolnej w Miłoradzu zmniejsza się plan 
wydatków na wynagrodzenia o kwotę 194zł i jednocześnie zwiększa się plan 
wydatków bieŜących na zakup materiałów biurowych o kwotę 112zł i dokonanie 
odpisu na ZFŚS o kwotę 82zł. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90095 – Pozostała działalność zmniejsza się plan dochodów o 
kwotę 2.000zł z tytułu dofinansowania własnych zadań bieŜących gmin, 
jednocześnie  zwiększa się plan dochodów o w/w kwotę jako dotacja celowa 
otrzymana z Powiatu malborskiego na realizacje zadania „Zbiórka makulatury 
za drzewka” . 
KULTURA FIZYCZNA I SPORT 
W rozdziale 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu zwiększa się 
plan dochodów o kwotę 6.000zł – środki otrzymane z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego na realizację programu 
aktywizacji, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieŜących na realizacje 
tego zadania. 
PRZYCHODY 
Zwiększa się plan przychodów z tytułu zaciągniętych poŜyczek  o kwotę 
50.000zł na remont odŜelaziacza w hydroforni w Miłoradzu. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek zapytał, kto z 
radnych jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ze zmianą. 
 
Uchwała Nr XVIII/142/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 (zmiana IV) w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XIV/95/07 z dnia 
15 grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2008 (zmiana III). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/143/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XIV/95/07 z dnia 15 
grudnia 2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2008 (zmiana III) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez 
Gminę Miłoradz dla Powiatu Malborskiego. 
Radny Pan Stanisław Górczyński stwierdził, Ŝe wg koncepcji dróg krajowych 
odcinka od skrzyŜowania z drogą krajową nr 22 do Starej Kościelnicy ma nie 
być i czy wobec powyŜszego wydatkowanie takiej kwoty jest zasadne. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi stwierdził, Ŝe jest to projekt 
rozwiązania komunikacyjnego, który będzie realizowany przy gruntownej 
przebudowie drogi krajowej nr 22 i zaliczeniu jej do kategorii S. JeŜeli tę drogę 
zamkną to dyrekcja dróg krajowych będzie musiała nam wybudować inną drogę 
aby była moŜliwość komunikacji ze Starej Kościelnicy, Miłoradza z drogą 
krajową nr 22. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poinformował, Ŝe Komisja Finansowa na 
swoim posiedzeniu stwierdziła, Ŝe było mało dyskusji nt. naszego 
przygotowania do projektu przebudowy drogi krajowej nr 22. Stwierdził, Ŝe 
powinniśmy przygotować się do negocjacji z dyrekcją dróg krajowych w 
sprawie przebudowy drogi nr 22 tym bardziej, Ŝe będziemy mieli swój plan 
zagospodarowania przestrzennego i oni będą musieli z nami uzgadniać warunki 
przebudowy drogi.  
W sprawie projektu uchwały stwierdził, Ŝe priorytetem są drogi w naszej gminie 
i naleŜy podjąć ten wysiłek remontu drogi powiatowej od skrzyŜowania z drogą 
krajową nr 22 przez Starą Kościelnicę do Miłoradza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
stwierdziła, Ŝe temat przebudowy drogi krajowej będzie dyskutowany na 
posiedzeniach w komisjach przy pracach nad planem zagospodarowania 
przestrzennego naszej gminy. 
Współfinansowanie z powiatem zadania przebudowy drogi powiatowej na 
odcinku od skrzyŜowania z drogą krajową nr 22 przez Starą Kościelnicę do 
Miłoradza jest jedyną moŜliwością remontu tego odcinka. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar zapytała się Pani Skarbnik Gminy Marzeny 
Jendernalik, czy zaciągnięcie takiego kredytu jest moŜliwe przez naszą gminę. 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odpowiedziała, Ŝe moŜna 
zaciągnąć kredyt. Przy obecnym budŜecie, okresie kredytowania ok. 15 lat 
spłacie rocznej w granicach ok. 250 tys. zł będzie moŜliwość wykonywania 
małych inwestycji.  
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek stwierdził, Ŝe dla 
naszego budŜetu jest to ogromna kwota ale jeŜeli w niedługim czasie wejdą na 
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nasz teren farmy wiatrowe to nasze dochody własne wzrosną i wtedy będą 
mniejsze skutki spłaty tego kredytu. Ponadto wyraził opinię, Ŝe drogi nasze 
naleŜy remontować. 
 
Radny Pan Władysław Strąk wyraził opinię, Ŝe naleŜy remontować drogi na 
naszym terenie, gdyŜ kaŜdy z mieszkańców chce jeździć po dobrych drogach. 
Nie chciałby jednak, aby następcy mieli pretensje do tej rady, Ŝe zaciągnęła taki 
wysoki kredyt oraz Ŝe za inwestycje w gminie płacą rolnicy gdyŜ opłacają 
maksymalny podatek rolny. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi stwierdził, Ŝe wpływy do 
budŜetu z tytułu podatku rolnego nie są pozycją wiodącą. 
 
Radny Pan Wacław Podgórski zapytał się jaką kwotę na tą inwestycję 
przeznaczył powiat malborski. 
 
 Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi stwierdził, Ŝe taką samą jak 
nasza gmina czyli 1.906.572,29zł. 
 
Radny Pan Wacław Podgórski złoŜył wniosek formalny o ogłoszenie                          
5 minutowej przerwy przed głosowaniem. 
 
Wniosek w głosowaniu jawnym został przyjęty 8 głosami za i 6 głosami 
przeciw. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek ogłosił 5 minutową 
przerwę. 
Po przerwie poddał pod głosowanie projekt omawianej uchwały. 
 
Uchwała Nr XVIII/144/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 2009 przez Gminę 
Miłoradz dla Powiatu Malborskiego w głosowaniu jawnym została przyjęta 
13 głosami za i 1 głosem wstrzymującym się. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miłoradz do projektu pn. 
„Cyfrowo połączeni – e-Inclusion na terenie Miasta Malborka i Gminy 
Miłoradz”. 
 
Podinspektor ds. promocji Pan Emil Jędrzejewski omówił projekt uchwały. 
Projekt  „Cyfrowo połączeni – e-Inclusion na terenie Miasta Malborka i 
Gminy Miłoradz” obejmuje zakup i podłączenie 100 komputerów z 
podłączeniem do Internetu. 40 stanowisk przeznaczonych jest w projekcie dla 
Gminy Miłoradz, natomiast 60 dla Miasta Malbork.  
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Rozpoczęcie projektu zaplanowano na styczeń 2009r. i trwać będzie on przez 
3,5 roku, z tymŜe przez pierwsze pół roku projekt będzie wdraŜany. Oznacza to, 
Ŝe w tym okresie przeprowadzone zostaną przetargi oraz zakupiony i 
zainstalowany zostanie sprzęt. Po tym półrocznym okresie rozpocznie się 
zasadnicza część projektu, tj. korzystanie przez grupy docelowe ze sprzętu i 
odbywanie szkoleń.  
Zgodnie z zaproponowanym harmonogramem rzeczowo-finansowym, który 
został przedstawiony Radzie Gminy wkład własny Gminy Miłoradz będzie 
wynosił 92.929,50 zł, co stanowi 15% z kosztów całkowitych przypadających 
na Gminę Miłoradz, które zaplanowano na poziomie 619.530 zł.  
Istnieje moŜliwość uznania wynagrodzeń przewidzianych w projekcie jako 
wkładu własnego. Wynagrodzenia dla pracowników socjalnych oraz 
koordynatora terenowego wynoszą łącznie przez cały okres realizacji projektu 
117.900 zł, co przewyŜsza kwotę wkładu własnego. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XVIII/145/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 5 września 2008 
roku  w sprawie przystąpienia Gminy Miłoradz do projektu pn. „Cyfrowo 
połączeni – e-Inclusion na terenie Miasta Malborka i Gminy Miłoradz” w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10 
Na sesję przybyli Radny Pan Hubert Orczykowski i sołtys wsi Bystrze Pani Ewa 
Buniek Tönges. 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe dokumentacja i pozwolenie na przebicie wału w Pogorzałej 
Wsi jest, natomiast rozpoczęcie prac określa się na połowę września br.  
W sprawie autobusów, które nie kursowały na rozpoczęcie roku szkolnego i 
dzieci zostały dowiezione z opóźnieniem do szkoły, przewoźnik poinformował, 
Ŝe opóźnienie wynikało z awarii autobusów. Stwierdził, Ŝe firma Veolia do dnia 
dzisiejszego nie podpisała umowy na świadczenie przewozów szkolnych, chcą 
zmiany zapisu w umowie, na które nie moŜemy się zgodzić.  
W sprawie ograniczenia tonaŜu pojazdów parkujących w zatoczce w Starej 
Kościelnicy stwierdził, Ŝe sprawdzi czy istnieje moŜliwość wprowadzenia 
takiego ograniczenia. 
W temacie zatrzymywania się autobusów w Starej Wiśle stwierdził, Ŝe 
przewoźnicy, którzy obsługują naszą gminę nie chcą zajeŜdŜać do Starej Wisły. 
Ponadto poinformował, Ŝe w ubiegłym roku z autobusu, który zajeŜdŜał do 
Starej Wisły miało korzystać 9 osób, a z informacji (wydruki z kasy fiskalnej) 
wynikało, Ŝe korzystają trzy osoby. 
 
Ad. 11 
Podinspektor ds. promocji Pan Emil Jędrzejewski omówił Plan Odnowy 
Miejscowości, który stanowi załącznik do wniosku o dofinansowanie w ramach 
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działania "Odnowa i rozwój wsi". Wymieniony załącznik musi być 
zatwierdzony w postaci uchwały zarówno zebrania wiejskiego, jak i Rady 
Gminy.  
Plan Odnowy Miejscowości powinien posiadać następujące elementy: 

1. charakterystykę miejscowości, 
2. wykaz zasobów słuŜących odnowie miejscowości, 
3. ocenę mocnych i słabych stron miejscowości, w której będzie realizowana 

operacja, 
4. opis planowanych zadań inwestycyjnych na najbliŜsze lata, 
5. partnerów projektów i zaangaŜowanie mieszkańców. 

Ponadto zobowiązał się wysłać do wszystkich sołtysów pismo instruujące jakie 
dokładnie elementy powinien zawierać "Plan Odnowy Miejscowości".  
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe naleŜy przedyskutować na 
posiedzeniach w komisjach i powaŜnie się zastanowić nad sprzedaŜą lokali 
mieszkalnych w obiektach uŜyteczności publicznej. 

Sołtys wsi Bystrze Pani Ewa Buniek Tönges poinformowała, Ŝe jest problem z 
dowozem wystawców z Bystrza na doŜynki gminne, gdyŜ nikt z mieszkańców 
nie dysponuje samochodem dostawczym. Ponadto poinformowała, Ŝe naleŜy 
drogę w kierunku wału poprawić poniewaŜ jest zniszczona przez sprzęt 
rolniczy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, Ŝe od Caritas w Miłoradzu wpłynęło pismo w sprawie 
udzielenia wsparcia finansowego w celu organizacji odpustu w Kościele p.w. 
Św. Michała Archanioła w Miłoradzu (pismo stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu) wpłaty przyjmuje Pani BoŜena Burdzy lub ks. Sławomir Małkowski. 
Ponadto poinformował, Ŝe Komisja Finansowa pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za I półrocze. 
Stwierdziła, Ŝe na posiedzeniach w komisjach naleŜy przeanalizować moŜliwość 
sprzedaŜy lokali mieszkaniowych, których właścicielem jest gmina, na 
preferencyjnych warunkach dla obecnych najemców.  
Zaprosiła wszystkich zebranych na doŜynki gminne w Pogorzałej Wsi 6 
września, które rozpoczną się uroczystą Mszą Świętą o godz. 1400. 
 
Ad. 12 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XVIII Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


